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Protokół Nr XLIV/13 

z  Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 27 listopada 2013 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie 

 

XLIV Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 27 listopada 2013 

roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. 

Sesję rozpoczęto o godz.1300 a zakończono o godz.1530. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski dokonał otwarcia XLIV Sesji. 

Serdecznie powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych 

gości.  

Powitał również przybyłego na sesję Pana Stanisława Kożuchowskiego 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik przedstawił sylwetkę Pana 

Stanisława Kożuchowskiego : 

W tym roku minęło 25 lat od pierwszej odsłony „Prezentacji Polskiej Pieśni i 

Piosenki Historycznej”. Wydarzenie to, związane z Narodowym Świętem 

Niepodległości, doskonale znane jest iławianom, a za jego organizacją, od samego 

początku stoi jeden człowiek – Stanisław Kożuchowski. Pierwszy koncert z okazji 

Narodowego Święta Niepodległości odbył się w Iławie – dzięki zaangażowaniu 

wspomnianego Stanisława Kożuchowskiego – w 1989 roku. W tym roku odbył się 

po raz 25, po raz kolejny na deskach kinoteatru, choć był czas, że odbywał się w 

czerwonym kościele. 

Z wydarzeniem tym wiąże się wiele ciekawostek. Jeszcze w latach ’90 koncerty 

organizowane przez iławskie liceum zaszczycały gwiazdy polskiej estrady: Halina 

Frąckowiak, Jerzy Połomski, Tadeusz Woźniak i inni. Jak wiele by na ten temat nie 

mówić: jedno jest pewne – to wydarzenie, jak żadne inne, przez lata kształtowało 

historyczną świadomość i patriotyzm wielu pokoleń młodych iławian. 

To wydarzenie stworzyło w mieście nową tradycję związaną z obchodami 

Narodowego Święta Niepodległości, tradycję przez lata pielęgnowaną, która stała 

się naszą wizytówką, która stała się wizytówką całej iławskiej kultury, punktem 
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wyjścia do promocji iławskiej kultury. 

Następnie Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik wraz z 

Przewodniczącym Rady Miejskiej Romanem Groszkowskim dokonali 

wręczenia Panu Stanisławowi Kożuchowskiemu statuetki „Twórcy Wizerunku 

Iławy”  

Panu Stanisław Kożuchowski podziękował za wyróżnienie go statuetką 

„Twórca wizerunku Iławy” , za zauważenie i docenienie jego wieloletniej pracy. 

Dodał, że na pomysł realizacji koncertu wpadł w 1989 roku ponieważ brakowało 

tego typu uroczystości w mieście  a w tym roku odbył się taki koncert 25 raz, 

przy współudziale młodzieży liceum. 

Następnie przystąpiono do realizacji porządku sesji. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski wyznaczył 

Wiceprzewodniczącego Edwarda Bojko do liczenia głosów. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 

radnych, co stanowi quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i 

podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

Nieobecni: 

Gerhard Drapiewski  

 

Listy obecności radnych stanowią załączniki nr 1   do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów, jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

 

Przystąpiono do przyjęcia porządku sesji.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik wniósł o wprowadzenie do 

porządku projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/349/13 

Rady Miejskiej w Iławie z dnia 27 lutego 2013r. w sprawie udzielenia 

dotacji celowej Gminie Iława na pokrycie w 2013 roku kosztów dotacji 

przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, 

uczęszczających do niepublicznych przedszkoli działających na terenie 

Gminy Iława  
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Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik wniósł o zdjęcie z porządku 

punktu Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w 2013 roku 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

XLIV Sesji  projektu uchwały ws. zmiany Uchwały Nr XXXV/349/13 Rady 

Miejskiej w Iławie z dnia 27 lutego 2013r. w sprawie udzielenia dotacji 

celowej Gminie Iława na pokrycie w 2013 roku kosztów dotacji 

przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, 

uczęszczających do niepublicznych przedszkoli działających na terenie 

Gminy Iława  w obecności 20 radnych – zaopiniowany został pozytywnie 

jednogłośnie  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku obrad XLIV 

Sesji punktu „Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w 2013 roku” w obecności 20 radnych – 

zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie  

 

Zaprezentowany porządek XLIV Sesji z wprowadzonymi zmianami został 

przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XLII i XLIII Sesji 

4. Realizacja zbiorowego zaopatrzenia mieszkańców w wodę i odprowadzania 

ścieków przez Sp. z o.o. ,,Iławskie Wodociągi” 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2013-2029 

b) zmian w budżecie miasta na 2013 rok 

c) Rocznego Programu Współpracy Miasta Iławy z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2014 rok 

d) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

miasta Iławy 
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e) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Spółki z o.o. Iławskie 

Wodociągi na lata 2014-2018 

f) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą 

Iława Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy 

jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 

utrzymywania psów z terenu Gminy Iława w schronisku dla bezdomnych 

zwierząt w Iławie w 2014 r. 

g) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą 

Miejską Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 

utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej Lubawa w schronisku dla 

bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 

h) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą 

Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy 

jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 

utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa w schronisku dla 

bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 

i) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą 

Biskupiec Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy 

jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 

utrzymywania psów z terenu Gminy Biskupiec w schronisku dla 

bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 

j) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą 

Miejską Bartoszyce Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 

utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej Bartoszyce w schronisku 

dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych członków 

stałych komisji Rady Miejskiej w Iławie 

l) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru przewodniczących stałych 

komisji Rady Miejskiej w Iławie 
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m) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/349/13 Rady Miejskiej w Iławie 

z dnia 27 lutego 2013r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Iława 

na pokrycie w 2013 roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów 

będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, uczęszczających do 

niepublicznych przedszkoli działających na terenie Gminy Iława 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

7. Interpelacje i zapytania radnych 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

9. Wnioski mieszkańców Iławy 

10. Komunikaty i oświadczenia 

11. Zamknięcie obrad XLIV Sesji 

 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski dokonał otwarcia XLIV 

Sesji. Serdecznie powitał wszystkich przybyłych radnych jak również 

zaproszonych gości. Następnie wyznaczył Wiceprzewodniczącego Edwarda 

Bojko do liczenia głosów. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum, przy którym może obradować 

Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

 

Ad 2. Ustalenie porządku obrad 

 Po przegłosowaniu zmian do porządku posiedzenia przystąpiono do 

realizacji porządku  w kolejności jak powyżej. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLII i XLIII 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski poinformował, że do  

protokołów z XLII I XLIII Sesji nie wniesiono uwag pisemnych, wobec czego 

protokoły uważa się za przyjęte bez głosowania. 

 

   Ad 4. Realizacja zbiorowego zaopatrzenia mieszkańców w wodę i 

odprowadzania ścieków przez Sp. z o.o. ,,Iławskie Wodociągi” 
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 Powyższa informacja została przez szczegółowo przedstawiona przez Prezesa 

IW Andrzeja Kolasińskiego  i zaopiniowana na komisjach problemowych.  

OPINIE KOMISJI 

INFORMACJE 
Komisja 

Problematyki 
Społecznej  

Komisja Oświaty 
Kultury Sportu I 

Turystyki 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego 
Budżetu i 
Finansów 

Realizacja zbiorowego 
zaopatrzenia mieszkańców w 

wodę i odprowadzania ścieków 
przez Sp. z o.o. ,,Iławskie 

Wodociągi” 
 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Informacja o realizacji zbiorowego zaopatrzenia mieszkańców w wodę i 

odprowadzania ścieków przez Sp. z o.o. ,,Iławskie Wodociągi” stanowi załącznik nr 

4 do protokołu 

Poddana przez Przewodniczącego Rady propozycja pozytywnego 

zaopiniowania informacja o realizacji zbiorowego zaopatrzenia 

mieszkańców w wodę i odprowadzania ścieków przez Sp. z o.o. ,,Iławskie 

Wodociągi” została przyjęta pozytywnie  jednogłośnie  

 

 

Ad. 5 . Podjęcie uchwał w sprawie 

a.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2013-

2029  

Opinie Komisji: 

 Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

 
PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 
 

 
 

  

1) zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej 
miasta na lata 2013-2029 

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie bez 
poprawek  

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 
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Rada Miejska w obecności 20 radnych - przy 20głosach ,,za”  podjęła 

uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2013-2029  

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata  

2013-2029 stanowi załącznik  nr 5  do protokołu 

 

b. zmian w budżecie miasta na 2013 rok 

   Opinie Komisji: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

2) zmian w budżecie 
miasta na 2013 
rok 

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie 
jednogłośnie 

bez poprawek 
 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach ,,za”  

podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 rok 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 rok 

 stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

c) Rocznego Programu Współpracy Miasta Iławy z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2014 rok 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że projekt był 

szczegółowo omawiany na komisjach.  

 

OPINIE KOMISJI  

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 
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1. Rocznego Programu 

Współpracy Miasta 

Iławy  

z Organizacjami 

Pozarządowymi na 

2014 rok 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach ,,za” podjęła w 

sprawie Rocznego Programu Współpracy Miasta Iławy z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2014 rok 

 

Uchwała w sprawie Rocznego Programu Współpracy Miasta Iławy z 

Organizacjami Pozarządowymi na 2014 rok stanowi załącznik nr  7  do 

protokołu 

 

 

d) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miasta Iławy 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik projekt niniejszej uchwały został 

przygotowany w związku z wnioskiem złożonym przez Iławskie Wodociągi Sp. 

z o.o. w Iławie w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 

taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 

okres od 1 stycznia 2014 r. do 31 grudnia 2014 r. Do wniosku wnioskodawca 

załączył uzasadnienie  

Wnioski z weryfikacji:  

-zgodnie z art. 24 ust. 9a ww. ustawy istnieje możliwość przedłużania czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf na okres do 1 roku; 

-nie wnosi się zastrzeżeń do obowiązujących  taryf opłat za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres od 1 stycznia 

2014 r. do 31 grudnia 2014 r.;  
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- wnioskodawca podjął decyzję o przedłużeniu czasu obowiązywania cen 

stawek opłat na kolejny 1 rok, uwzględniając również lokalne uwarunkowania, 

sposób korzystania z urządzeń w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę oraz 

strukturę odbiorców i zmiany warunków ekonomicznych, zachowując należytą 

staranność zmierzającą do ochrony interesów odbiorców i minimalizacji 

kosztów;  

- wnioskodawca zakłada, że działalność w zakresie usług wodociągowo-

kanalizacyjnych przy zachowaniu obecnych cen w okresie od 1 stycznia 2014 r. 

do 31 grudnia 2014 r. nie przyniesie strat. 

Wyprodukowano 1,5 miliona m3 wody i odebrano podobna ilość ścieków i 

oczyszczono je, wyprodukowano gaz i energie elektryczną. Należy podkreślić z 

tego tytułu dobry wynik finansowy spółki i dużą inicjatywę Pana Andrzeja 

Kolasińskiego. 

Następnie burmistrz wymienił szereg inwestycji prowadzonych przez 

spółkę 

 

OPINIE KOMISJI 

Uchwała w sprawie  Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

2. przedłużenia czasu 
obowiązywania 
dotychczasowych taryf 
zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego 
odprowadzania 
ścieków na terenie 
miasta Iławy 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20  głosach za podjęła uchwałę 

w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

na terenie miasta Iławy 
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Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 

terenie miasta Iławy stanowi załącznik  nr 8  do protokołu 

 

e) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Spółki z o.o. Iławskie 

Wodociągi na lata 2014-2018 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy 

z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków (tekst jednolity: Dz. U. z 2006 r. Nr 123, poz. 858 z późn. 

zm.) przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne, tj. Iławskie Wodociągi Sp. z 

o.o. w Iławie, zobowiązane jest zapewnić budowę urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych ustalonych przez gminę w studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego w zakresie uzgodnionym w 

wieloletnim planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu. Na podstawie art. 21 ust. 1-3 ww. 

ustawy przedsiębiorstwo opracowało plan rozwoju i modernizacji urządzeń na 

lata 2014 - 2018, który określa w szczególności: planowany zakres usług 

wodociągowych i kanalizacyjnych w latach 2014 - 2018, przedsięwzięcia 

rozwojowo-modernizacyjne, przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie wody oraz 

odprowadzanie ścieków, nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach, 

sposoby finansowania planowanych inwestycji. Zadania objęte planem 

wieloletnim są zgodne z kierunkami rozwoju określonymi w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Iławy i 

miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego. 

 
 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 
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3. uchwalenia wieloletniego 
planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń 
wodociągowych  
i urządzeń 
kanalizacyjnych Spółki z 
o.o. Iławskie Wodociągi 
na lata 2014-2018 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła 

uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

Spółki z o.o. Iławskie Wodociągi na lata 2014-2018 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Spółki z o.o. Iławskie 

Wodociągi na lata 2014-2018 stanowi  załącznik nr 9  do protokołu 

 

f) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z 

Gminą Iława Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Iława w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik Uchwała ta ma na celu 

współpracę z Gminą w zakresie opieki nad zwierzętami bezdomnymi i jest 

niezbędna do zawarcia porozumienia na przyjmowanie do schroniska dla 

bezdomnych zwierząt w Iławie psów pochodzących z jej terenu. Gmina 

nie posiada własnego schroniska i dzięki porozumieniu zawartemu z Gminą 

Miejską Iława ma możliwość przekazania do schroniska dla bezdomnych 

zwierząt w Iławie określonej w ww. porozumieniu ilości psów. Gmina przekazuje 

Gminie Miejskiej Iława dotację celową przeznaczoną na dofinansowanie kosztów 

przyjęcia i utrzymania psów w schronisku. 

 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja Komisja Komisja 
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Problematyki 
Społecznej 

Oświaty, 
Kultury Sportu              

i Turystyki  

Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

4. udzielenia Burmistrzowi 
Miasta Iławy 
upoważnienia do 
zawarcia z Gminą Iława 
Porozumienia, będącego 
wyrazem współdziałania 
pomiędzy jednostkami 
samorządu gminnego,  
w sprawie przyjmowania 
i utrzymywania psów  
z terenu Gminy Iława w 
schronisku dla 
bezdomnych zwierząt w 
Iławie w 2014 r. 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła 

uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia 

do zawarcia z Gminą Iława Porozumienia, będącego wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Iława w schronisku 

dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do 

zawarcia z Gminą Iława Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 

utrzymywania psów z terenu Gminy Iława w schronisku dla bezdomnych 

zwierząt w Iławie w 2014 r stanowi  załącznik nr  10  do protokołu 

 

g) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z 

Gminą Miejską Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w 

sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej 

Lubawa w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 
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OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

5. udzielenia Burmistrzowi 
Miasta Iławy 
upoważnienia do 
zawarcia z Gminą 
Miejską Lubawa 
Porozumienia, będącego 
wyrazem współdziałania 
pomiędzy jednostkami 
samorządu gminnego,  
w sprawie przyjmowania 
i utrzymywania psów  
z terenu Gminy Miejskiej 
Lubawa w schronisku dla 
bezdomnych zwierząt w 
Iławie w 2014 r. 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła 

uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia 

do zawarcia z Gminą Miejską Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej Lubawa w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do 

zawarcia z Gminą Miejską Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej Lubawa w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r stanowi  załącznik nr  

11  do protokołu 

 

h) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z 

Gminą Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 
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przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 

 

 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

6. udzielenia Burmistrzowi 
Miasta Iławy 
upoważnienia do 
zawarcia z Gminą 
Lubawa Porozumienia, 
będącego wyrazem 
współdziałania pomiędzy 
jednostkami samorządu 
gminnego,  
w sprawie przyjmowania 
i utrzymywania psów  
z terenu Gminy Lubawa  
w schronisku dla 
bezdomnych zwierząt w 
Iławie w 2014 r. 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła 

uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia 

do zawarcia z Gminą Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do 

zawarcia z Gminą Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 

utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa w schronisku dla bezdomnych 

zwierząt w Iławie w 2014 r stanowi  załącznik nr  12 do protokołu 
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i) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z 

Gminą Biskupiec Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Biskupiec w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 

 

 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

7. udzielenia Burmistrzowi 
Miasta Iławy 
upoważnienia do 
zawarcia z Gminą 
Biskupiec Porozumienia, 
będącego wyrazem 
współdziałania pomiędzy 
jednostkami samorządu 
gminnego,  
w sprawie przyjmowania 
i utrzymywania psów  
z terenu Gminy Biskupiec 
w schronisku dla 
bezdomnych zwierząt w 
Iławie w 2014 r. 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła 

uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia 

do zawarcia z Gminą Biskupiec Porozumienia, będącego wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Biskupiec w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do 

zawarcia z Gminą Biskupiec Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 
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utrzymywania psów z terenu Gminy Biskupiec w schronisku dla bezdomnych 

zwierząt w Iławie w 2014 r stanowi  załącznik nr  13  do protokołu 

 

j) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z 

Gminą Miejską Bartoszyce Porozumienia, będącego wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w 

sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej 

Bartoszyce w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r. 

 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

8. udzielenia Burmistrzowi 
Miasta Iławy 
upoważnienia do 
zawarcia z Gminą 
Miejską Bartoszyce 
Porozumienia, będącego 
wyrazem współdziałania 
pomiędzy jednostkami 
samorządu gminnego,  
w sprawie przyjmowania 
i utrzymywania psów  
z terenu Gminy Iława w 
schronisku dla 
bezdomnych zwierząt w 
Iławie w 2014 r. 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła 

uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia 

do zawarcia z Gminą Miejską Bartoszyce Porozumienia, będącego 

wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, 

w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Iława w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do 

zawarcia z Gminą Miejską Bartoszyce Porozumienia, będącego wyrazem 
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współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej Bartoszyce w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2014 r stanowi  załącznik nr  

14  do protokołu 

 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 

członków stałych komisji Rady Miejskiej w Iławie 

OPINIE KOMISJI 

Uchwała w sprawie Komisja 

Problematyki 

Społecznej 

Komisja 

Oświaty, Kultury 

Sport  i 

Turystyki 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

9. zmieniająca uchwałę 

w sprawie ustalenia 

składów osobowych 

członków stałych 

komisji Rady 

Miejskiej w Iławie 

Jednogłośne 

przyjęcie 

projektu uchwały 

bez poprawek 

nie opiniowano 

projektu 

uchwały 

nie opiniowano 

projektu uchwały 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski Zgodnie z zapisami 

Regulaminu Rady Miejskiej, stanowiącego Załącznik do Statutu Miasta Iławy,  

Komisje stałe liczą do 7 radnych, a radny powinien należeć do jednej komisji 

problemowej. Członkowstwo w Komisji Rewizyjnej nie zwalnia z przynależności 

do Komisji stałej. Dodał, że są dwa punkty do przegłosowania, bo trzeba 

uzupełnić skład Komisji Oświaty Kultury Sportu i Turystyki oraz Komisji 

Rewizyjnej.  

Następnie zapytał radnego Artura Miśkiewicza,  pracą w której komisji byłby 

zainteresowany . 

Radny Artur Miśkiewicz odpowiedział, że jest osobą związaną z oświatą                       

i dlatego w tej komisji, gdzie jest wakat, jego udział w pracach komisji 

przyczyniłby się do poprawienia jakości jej pracy . 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski zaproponował, aby 

uzupełnić skład komisji o osobę radnego Artura Miśkiewicza. 

Poddana pod głosowanie jawne kandydatura radnego Artura Miśkiewicza na 

członka Komisji Oświaty Kultury Sportu i Turystyki została przyjęta pozytywnie 

przy 1 głosie wstrzymującym  

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski powiedział, że każdy 

radny należy już do jednej komisji problemowej. Zaproponował, aby zgłaszać 

kandydatury na członka Komisji Rewizyjnej , 

Radny Wojciech Szymański zaproponował kandydaturę radnego 

Eugeniusza Dembka na członka Komisji Rewizyjnej  

Radny Eugeniusz Dembek  wyraził zgodę na kandydowanie, dodał że był 

członkiem Komisji Rewizyjnej przez dwie kadencje i wie, na czym polega praca w 

komisji. 

Radny Włodzimierz Harmaciński zaproponował kandydaturę Gerharda 

Drapiewskiego  

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski powiedział, że 

paragraf 62 statutu mówi, że przed zamknięciem listy kandydatur 

przewodniczący pyta każdego kandydata, czy wyraża zgodę na kandydowanie              

i że statut dopuszcza pisemną zgodę na kandydowanie. Dodał, że radny Gerhard 

Drapiewski taką zgodę wyraził na piśmie. Następnie odczytał ją. 

Pisemna zgoda radnego na kandydowanie  

na członka Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 15 do protokołu  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski, w 

związku z brakiem innych kandydatur, zaproponował zamkniecie listy 

kandydatur . 

Poddana pod głosowanie jawne propozycja zamknięcia listy kandydatur do 

Komisji Rewizyjnej  została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski powiedział, że statut 

nie doprecyzowuje procedur głosowania jawnego. Zaproponował, aby 

głosowanie odbyło się w kolejności alfabetycznej – pierwsza kandydatura 

radnego Dembka a potem Drapiewskiego. Zwrócił uwagę, że każdy radny 

dysponuje jednym głosem , czyli poprzeć można tylko jednego kandydata. 
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Radna Anna Zakrzewska zapytała, czy przewodniczący ma zgody innych 

członków rady miejskiej nie będących członkami Komisji Rewizyjnej, czy 

również wyrazili gotowość ewentualnego kandydowania. Zapytała, skąd raptem 

pisemna zgoda radnego Drapiewskiego się znalazła- ktoś musiał mu to 

zaproponować i głosowanie jest bez sensu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski poprosił, aby nie 

tworzyć teorii spiskowej, i skoro radny Harmaciński zgłosił kandydaturę radnego 

Drapiewskiego, to nie przypuszcza, aby obaj radni na ten temat wcześniej nie 

rozmawiali . 

Radna Anna Zakrzewska zapytała, skąd radny Drapiewski wiedział, że na 

tej sesji będzie ta kwestia głosowana skoro tego nie ma w programie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski powiedział, że jest w 

porządku obrad uzupełnienie składu komisji stałych. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że w Komisji Rewizyjnej powinien 

być ktoś, kto będzie Burmistrza kontrolował, a radny Drapiewski jest z tej samej 

opcji. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski przypomniał, że 

Radny Chomik był też z tej samej opcji. Zaproponował, aby przejść do 

głosowania. 

Poddana pod głosowanie jawne kandydatura radnego Eugeniusza Dembka  

na członka Komisji Rewizyjnej uzyskała 6 głosów za, 14 wstrzymujących  

Poddana pod głosowanie jawne kandydatura radnego Gerharda 

Drapiewskiego na członka Komisji Rewizyjnej uzyskała 10 głosów za, 1 

przeciwny  i 5 wstrzymujących  

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski przypomniał, że 

obowiązkiem radnego jest branie aktywnego  udziału w głosowaniu – jeśli ktoś 

nie jest przekonany może się wstrzymać. Następnie zarządził reasumpcję 

głosowania. 

 

Poddana pod głosowanie jawne kandydatura radnego Gerharda 

Drapiewskiego na członka Komisji Rewizyjnej uzyskała 10 głosów za, 1 

przeciwny  i 5 wstrzymujących (4 radnych nie głosowało) 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski powiedział, że 

więcej głosów uzyskał radny Drapiewski. Następnie poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Pankowskiego o odczytanie projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pankowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych członków stałych 

komisji Rady Miejskiej w Iławie  

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 13 głosach za i 1 

przeciwnym i 5 wstrzymującym  podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 

w sprawie ustalenia składów osobowych członków stałych komisji Rady 

Miejskiej w Iławie 

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 

członków stałych komisji Rady Miejskiej w Iławie w stanowi  

 załącznik nr 16 do protokołu 

 

l) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru przewodniczących stałych 

komisji Rady Miejskiej w Iławie 

OPINIE KOMISJI 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

10. zmieniająca 
uchwałę w sprawie 
wyboru 
przewodniczących 
stałych komisji Rady 
Miejskiej w Iławie 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

nie 
opiniowano 

projektu 
uchwały 

nie opiniowano 
projektu 
uchwały 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski powiedział, że 

zgodnie z zapisami Regulaminu Rady Miejskiej, stanowiącego Załącznik do 

Statutu Miasta Iławy,   wyboru przewodniczących komisji stałych dokonuje rada 

na sesji. W związku z pisemną rezygnacją i wygaszeniem mandatu radnego 
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Eugeniusza Chomika, który pełnił funkcję przewodniczącego Komisji Oświaty 

Kultury Sportu i Turystyki, rada dokonuje wyboru na to stanowisko. 

Zaproponował zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego dodając, że 

zgłaszany kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pankowski zaproponował na 

stanowisko przewodniczącego Komisji Oświaty Kultury Sportu I Turystyki radna 

Elżbietę Prasek . 

Radna Elżbieta Prasek  wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski wobec braku innych 

propozycji zaproponował zamknięcie listy kandydatur  

Poddana pod głosowanie jawne propozycja zamknięcia listy kandydatur do 

Komisji Rewizyjnej  została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

Poddana pod głosowanie jawne kandydatura radnej Elżbiety Parsek na 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury Sportu i Turystyki  uzyskała 19 głosów 

za i1wstrzymujący  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pankowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru przewodniczących stałych komisji Rady 

Miejskiej w Iławie. 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 19 głosach za  i 1 

wstrzymującym  podjęła uchwałę w sprawie wyboru przewodniczących 

stałych komisji Rady Miejskiej w Iławie 

 

Uchwała w sprawie wyboru przewodniczących stałych komisji Rady Miejskiej 

w Iławie stanowi  załącznik nr  17  do protokołu 

 

m) zmiany Uchwały Nr XXXV/349/13 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 27 

lutego 2013r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na 

pokrycie w 2013 roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów 

będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, uczęszczających do 

niepublicznych przedszkoli działających na terenie Gminy Iława  
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 Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik Dokonanie zmiany aktualnie 

obowiązującej Uchwały wynika z konieczności dostosowania jej postanowień do 

aktualnych potrzeb związanych z wysokością udzielanej dotacji celowej 

z przeznaczeniem do pokrycie w 2013 roku kosztów dotacji przekazywanej 

przez Gminę Miejską Iława na uczniów będących mieszkańcami Gminy Miejskiej 

Iława, uczęszczających do niepublicznych przedszkoli, działających na terenie 

Gminy Iława.  

 

OPINIE KOMISJI 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu     
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

11. zmiany Uchwały Nr 
XXXV/349/13 Rady 
Miejskiej w Iławie 
z dnia 27 lutego 2013r. 
w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Gminie 
Iława na pokrycie 
w 2013 roku kosztów 
dotacji przekazywanej 
na uczniów będących 
mieszkańcami Gminy 
Miejskiej Iława, 
uczęszczających do 
niepublicznych 
przedszkoli 
działających na terenie 
Gminy Iława  

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Jednogłośne 
przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła 

uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/349/13 Rady Miejskiej 

w Iławie z dnia 27 lutego 2013r. w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Gminie Iława na pokrycie w 2013 roku kosztów dotacji przekazywanej 

na uczniów będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, 

uczęszczających do niepublicznych przedszkoli działających na terenie 

Gminy Iława  
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Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/349/13 Rady Miejskiej w Iławie 

z dnia 27 lutego 2013r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na 

pokrycie w 2013 roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów będących 

mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, uczęszczających do niepublicznych 

przedszkoli działających na terenie Gminy Iława  stanowi  załącznik  18    do 

protokołu 

 

 

Ad.8.    Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza 

Miasta Iławy wzięli udział między innymi w: 

• X Powiatowym Turnieju Halowej Piłki Nożnej Osób Niepełnosprawnych 

• spotkaniu w sprawie organizacji zawodów Warmia Mazury Senior Games 

2014 

• spotkaniu z przedstawicielami Holenderskiego Czerwonego Krzyża z 

Tholen 

• otwarciu gabinetu terapii specjalistycznej w Samorządowej Szkole 

Podstawowej nr 2 

• spotkaniu z członkami Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków - Zarządu 

Koła w Iławie z okazji Ogólnoświatowego Dnia Walki z Cukrzycą 

• obchodach Dnia Seniora 

• obchodach Narodowego Święta Niepodległości 

• konferencji naukowo-technicznej pn. „Opracowanie i  wdrożenie 

innowacyjnej instalacji sterowania pracą Okresowego Bioreaktora 

Beztlenowego”  

• uroczystości jubileuszowej z okazji 15-lecia działalności Iławskiego Klubu 

Sportu Kultury i Turystyki Niewidomych i Słabowidzących MORENA 

• wernisażach wystaw 

• miejskich imprezach kulturalnych i sportowych 

• posiedzeniach komisji 

• innych spotkaniach 

 

Zarządzenia Burmistrza Miasta Iławy za okres 24.10.2013 - 14.11.2013 
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Z 0050-77/2013 w sprawie przekazania środków trwałych Iławskiemu Centrum 
Sportu, Turystyki i Rekreacji w Iławie 

Z 0050-78/2013 w sprawie przekazania placu zabaw dla dzieci Przedszkolu 
Miejskiemu nr 3 w Iławie 

Z 0050-79/2013 zmieniające Zarządzenie Nr 0050-66/2013 Burmistrza Miasta 
Iławy z dnia 16 września 2013 roku w sprawie powołania zespołu spisowego do 
przeprowadzenia inwentaryzacji 

Z 0050-80/2013 w sprawie zmian w planie wydatków budżetu Miasta Iławy na 
2013 rok 

 
Z 0050-81/2013 zmieniające zarządzenie w sprawie organizacji i 
funkcjonowania systemu stałych dyżurów dla miasta Iławy na potrzeby 
podwyższenia gotowości obronnej państwa 
 
Z 0050-82/2013 w sprawie zmiany Zarządzenia dotyczącego powołania Zespołu 
do spraw bezpieczeństwa na drogach Miasta Iławy 
 
Z 0050-83/2013 w sprawie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Iławy na lata 2014-2029 
 
Z 0050-84/2013 w sprawie projektu uchwały budżetowej miasta Iławy na 2014 
rok 
 
Z 0050-86/2013 w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia okresowej 
inwentaryzacji sprzętu, materiałów i wyposażenia obrony cywilnej 
 

 

Zamówienia publiczne 

 

Ogłoszenie przetargów: 

• Postępowanie znak ZP.271.26.2013 - budowa ul. Księżnej Dobrawy i 

Mieszka w Iławie (etap III i V). 

Rozstrzygnięcia przetargów: 

• Postępowanie znak ZP.271.27.2013 - Kompleksowe prowadzenie usługi 

nadzoru inwestorskiego realizacji zadania pn. budowa ul. Księżnej 

Dobrawy i Mieszka w Iławie (etap III i V) 

• Postępowanie znak ZP.271.28.2013 - Wykonanie i remonty oświetlenia 

ulicznego na terenie miasta Iławy. 
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Wydział Organizacyjno-Obywatelski 

 

Biuro Rady Miejskiej: 
 
W okresie sprawozdawczym odbyły się następujące posiedzenia: 

• Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki (23.10.2013 r.),  

• Komisji Problematyki Społecznej (24.10.2013 r.), 

• Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów (28.10.2013 r.), 

• Komisji Rewizyjnej (6.11.2013 r.).  

 

Podczas XLIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 27 października 2013 roku 

podjęto następujące uchwały w sprawie: 

• XLIII/423/13 - wstąpienia kandydata w miejsce wygasłego mandatu 

radnego: Wojewoda, Komisarz Wyborczy, Radny  

• XLIII/424/13 - zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2013-

29: Wojewoda,  Skarbnik Miasta, RIO 

• XLIII/425/13 - zmian w budżecie miasta na 2013: Wojewoda,  Skarbnik 

Miasta, RIO 

• XLIII/426/13 - zbycia prawa własności nieruchomości przy ul. Sosnowej: 

Wojewoda,  Wydz. IŚM 

• XLIII/427/13 - dzierżawy nieruchomości, stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Iława Wojewoda,  Wydz. IŚM 

• XLIII/428/13 - zamiany nieruchomości przy ul. Barlickiego i Piaskowej: 

Wojewoda,  Wydz. IŚM 

• XLIII/429/13 - przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Iławy w jednostce 

planistycznej A: Wojewoda,  Wydz. PIM 

• XLIII/430/13 - przyjęcia do wykonania zadnia publicznego 

realizowanego w ramach „Resortowego Programu dofinansowania 

standardów placówek wsparcia dziennego w 2013 r.”: Wojewoda,  Dyr. 

MOPS 

• XLIII/431/13 - rozpatrzenia skargi na kierownika gminnej jednostki 

organizacyjnej: Wojewoda,  Skarżący  
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• XLIII/432/13 - upoważnienia Burmistrza Miasta Iławy do zawarcia 

umowy partnerstwa dotyczącej wspólnego opracowania planu 

gospodarki niskoemisyjnej w ramach ostródzko-iławskiego obszaru 

funkcjonalnego: Wojewoda,  Wydz. IŚM 

• XLIII/433/13 - stawek podatku od środków transportowych: Wojewoda,  

Skarbnik Miasta 

• XLIII/434/13 - wyrażenia zgody na bezprzetragową sprzedaż 

nieruchomości: Wojewoda,  Wydz. IŚM 

 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 
 
 

1. W dniu 28.10.2013 r. odbył się przegląd gwarancyjny ekologicznej mini 

przystani żeglarskiej nad jeziorem Jeziorak przy ul. Dąbrowskiego 11a. 

Użytkownik zgłaszał drobne usterki. Większych wad nie stwierdzono. 

Wyznaczono następny przegląd za 6 miesięcy – zgodnie z umową na 

pełnienie funkcji inżyniera kontraktu zawartą w 2010 r. 

2. W dniu 29.10.2013 r. złożono wniosek o dofinansowanie zadania pn.: 

„Zaprojektowanie i budowa kompleksu rekreacyjno-sportowego przy ul. 

Sienkiewicza w Iławie”. Wniosek złożono w odpowiedzi na konkurs nr 

01/13/2.1.3 RPO WiM oś Turystyka. Wartość całkowita zadania 

35.287.525,35 PLN, z czego dofinansowanie z EFRR – 14.163.772,50 PLN 

(50% kosztów kwalifikowanych). 

3. W dniu 31.10.2013 r. złożono wniosek o dofinansowanie kosztów 

przygotowania i wdrożenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla danej 

gminy/obszaru. Dokument ten będzie podstawą do wnioskowania o 

środki UE dla wszystkich podmiotów z danego obszaru w przyszłej 

perspektywie UE (2014-2020). Finansowanie dotyczy 85% kosztów 

kwalifikowanych. 

4. W dniu 6.11.2013 r. złożono wniosek o dofinansowanie robót związanych  

z rekultywacją składowiska - w odpowiedzi na konkurs z osi 6 – 

środowisko przyrodnicze RPO WiM (poddz. 6.1.1.). Całkowita wartość 

projektu wynosi 5.869.300,99 zł, wnioskowane dofinansowanie z UE to 

4.695.440,79 zł. 
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5. W dniu 14.11.2013 r. Starosta Iławski wydał Decyzję nr 625/2013 

zatwierdzającą projekt budowlany i udzielającą pozwolenia na budowę 

sali gimnastycznej przy Gimnazjum Samorządowym nr 1. 

6. W dniu 18.11.2013 r. złożono wniosek o płatność do Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie o  

zwrot środków  w wysokości  561.380,32 zł za zadanie 

„Zagospodarowanie terenu przy Gimnazjum Nr 2 w Iławie”. 

 

Wydział Promocji i Współpracy z Zagranicą 
 
 

1. Od 29 do 30.10.2013 r. odbywało się w Iławie szkolenie dla pracowników 

Informacji Turystycznych i wydziałów promocji z Warmii i Mazur, w 

którym udział wzięło 45 osób. Uczestnicy szkolenia zdobyli w czasie 

dwóch dni spędzonych w Iławie wiedzę z zakresu wykorzystania 

nowoczesnych technologii w turystyce, wzięli udział w nocnym 

zwiedzaniu Iławy, w warsztatach terenowych, odwiedzili także iławskie 

hotele. Szkolenie prowadzone było przez ekspertów z Polskiej Organizacji 

Turystycznej oraz pracowników Warmińsko-Mazurskiej Regionalnej 

Organizacji Turystycznej i Urzędu Miasta Iławy. 

2. Dnia 1.11.2013 r. w Iławie przebywali dziennikarze stacji telewizyjnej 

TVN24, którzy realizowali program na temat opieki nad grobami na 

wyspie Lipowej na jeziorze Jeziorak. Materiał z udziałem iławskich 

żeglarzy wyemitowany został jeszcze tego samego dnia na antenie TVN24. 

Za część zadań przy realizacji materiału odpowiadali pracownicy 

wydziału. 

3. Dnia 24.10.2013 r. podpisany został list intencyjny dotyczący organizacji 

drugiej edycji zawodów seniorskich Warmia Mazury Senior Games. 

Impreza odbędzie się w regionie w sierpniu 2014 roku. Iława będzie 

gospodarzem trzech dyscyplin: siatkówki plażowej, tenisa ziemnego i 

regat żeglarskich. Zawody odbywać się będą w Iławie, Ostródzie, Nidzicy, 

Olsztynie, Pasłęku, Ornecie i Lidzbarku Warmińskim. Z ramienia Iławy za 

organizację zawodów odpowiadać będą wydział promocji i współpracy z 

zagranicą oraz Iławskie Centum Sportu, Turystyki i Rekreacji. 
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Wydział Zarządzania Infrastrukturą Miejską, Środowiskiem i Mieniem 

Komunalnym 

 

1. W dniu 13.11.2013 r. rozstrzygnięto postępowanie w trybie rozeznania 

cenowego na wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania pn. 

„Adaptacja pomieszczeń domu przedpogrzebowego na cmentarzu 

komunalnym przy ul. Piaskowej w Iławie”. Wybrano ofertę Pracowni 

Projektowo – Budowlanej „EMBOX” ul. Kopernika 5, 14-200 Iława za cenę 

brutto 17.712,00 zł. 

2. W dniu 15.11.2013 r. rozstrzygnięto przetarg na wykonanie i remonty 

oświetlenia ulicznego na terenie miasta Iławy. Wygrało Przedsiębiorstwo 

Usługowe Robót Energetycznych „PERIMEX” Zenon Łyżwa z Iławy za cenę 

brutto 62.833,00 zł. 

3. Wykonano remont drogi dojazdu od ul. Toruńskiej do posesji Toruńska 

14a (z trelinki). 

4. Dokonano rozbiórki schodów przy ul. 1 Maja. 

5. Zawarto akty notarialne na sprzedaż lokali mieszkalnych przy ulicy: 

Kościuszki 23/3b, Jagiellończyka 5/45, Kościuszki 19/1, Konopnickiej 

2/13, Skłodowskiej 13/9. 

6. Wydano 7 decyzji o podziale nieruchomości. 

7. Zawarto akt notarialny na zbycie nieruchomości gruntowej: Obręb 5, 

działka nr 177/1 o pow. 0, 4000 ha przy ul. Odnowiciela. 

8. Zawarto akt notarialny na zbycie nieruchomości gruntowej na rzecz 

dzierżawcy: Obręb 10, działka nr 200/17 o pow. 0, 0031 ha przy ul. 

Kopernika. 

9.  Wydano decyzje na przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności nieruchomości: Obręb 2, działka nr 183 o pow. 0, 0310 

ha przy ul. Sikorskiego 40C, Obręb 2, działka nr 182 o pow. 0, 0328ha przy 

ul. Sikorskiego 40B.17 o pow. 0, 0031 ha przy ul. Kopernika. 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  
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1. W dniu 06.11.2013 r. w Hali Widowiskowo – Sportowej w Iławie już po 

raz jedenasty odbyła się cykliczna impreza integracyjna pn. „Bawmy się 

Razem”, w której wzięło udział 10 instytucji i placówek oświatowych 

zajmujących się osobami niepełnosprawnymi. W spotkaniu uczestniczyło 

około 800 osób. W programie przewidziane były występy wokalno–

taneczne, konkurencje sportowe oraz gry i zabawy sprawnościowe. 

Głównymi organizatorami spotkania byli: Stowarzyszenie Na Rzecz 

Pomocy Społecznej w Iławie i Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Iławie. 

2. W dniu 08.11.2013 r. w budynku Ośrodka przy ul. Grunwaldzka 6A 

odbyło się spotkanie integracyjne z okazji „Dnia Seniora”, w którym wzięli 

udział pensjonariusze Dziennego Domu Pomocy Społecznej działającym 

przy Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej  w Iławie, delegacja 

mieszkańców Domu Pomocy Społecznej w Iławie oraz uczestnicy zajęć 

Uniwersytetu III Wieku w Iławie. W spotkaniu uczestniczyło 90 osób. 

 

Iławskie Wodociągi 

 

1. Wymieniono rurociąg w studni głębinowej nr V na ulicy Wojska Polskiego. 

2. Zakończono przebudowę kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej DN 250 o 

długości 65 mb pod wiaduktem na ulicy Sobieskiego. 

 

Iławskie Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

 

Wykaz imprez organizowanych lub współorganizowanych przez Iławskie 

Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji w okresie międzysesyjnym: 

• 23.10 (środa)  
X Powiatowy Turniej Halowej Piłki Nożnej Osób Niepełnosprawnych 
Miejsce: Hala sportowo-widowiskowa 

 
• 23.10 (środa) 

Mistrzostwa Iławy Gimnazjów w Piłce Nożnej Chłopców 
Miejsce: Orlik os. Lipowy Dwór 
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• 24.10 (czwartek) 
Mistrzostwa Iławy Gimnazjów w Piłce Nożnej Dziewcząt 
Miejsce: Orlik os. Lipowy Dwór 

 
• 25.10. (piątek) 

Mistrzostwa Powiatu Iławskiego Gimnazjów w Piłce Nożnej 
Chłopców 
Miejsce: Orlik os. Lipowy Dwór 

 
• 26-27.10 (sobota, niedziela) 

Turniej Halowej Piłki Nożnej „O Puchar Jesieni” 
Miejsce: hala sportowo-widowiskowa 

 
• 28.10. (poniedziałek) 

Mistrzostwa Iławy Szkół Podstawowych w Halowej Piłce Nożnej 
Dziewcząt 
Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

 
• 6.11 (środa) 

Impreza integracyjna „Bawmy się razem”; organizator główny: 
Stowarzyszenie „Promyk” w Iławie 
Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

 
• 7.11. (czwartek) 

Mistrzostwa Iławy Gimnazjów w Piłce Siatkowej Dziewcząt 
Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

 
• 8.11 (piątek) 

Turniej w ramach Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego 
Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 

 
• 10.11 (niedziela) 

Turniej Tańca Towarzyskiego „O Puchar Jezioraka”; organizator 
główny: UKS „Gracja” Iława 
Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

 
• 11.11 ( poniedziałek) 

Turniej Piłki Nożnej "Z okazji Narodowego Święta Niepodległości" 
Miejsce: Stadion miejski (boisko ze sztuczna nawierzchnią) 

 
• 13.11 (środa) 

Półfinał Mistrzostw Województwa Szkół Podstawowych w Piłce 
Nożnej Chłopców 
Miejsce: Orlik os. Lipowy Dwór 

 
• 14.11 (czwartek) 

Mistrzostwa Iławy Szkół Podstawowych w Mini Piłce Siatkowej 
Dziewcząt 
Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 
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• 15.11 (piątek) 

Turniej w ramach Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego 
Miejsce: Sala sportowa przy ul. Asnyka 

 
 
Iławskie Centrum Kultury 

 

1. W dniach 23 - 24.10.2013 r.  w kinoteatrze odbył  się Przegląd Dziecięcych 

Teatrów „Kurtyna w Górę”, w której wzięły udział dzieci z przedszkoli, 

szkół podstawowych, młodzież gimnazjalna oraz ośrodki szkolno - 

wychowawcze z regionu Warmii i Mazur. W imprezie uczestniczyło ok. 

500 osób. 

2. W dniu 25.10.2013 r. w Kinoteatrze odbył się Koncert Grażyny 

Łobaszewskiej z zespołem AJAGORE. Koncert promujący najnowszą płytę 

pierwszej damy polskiej piosenki, obejrzało ok. 150 osób. 

3. W dniu 2.11.2013 r. w klubie Stacja Iława odbył się koncert  zespołu 

VerVrax promujący nową płytę „ Bitch Powerty Hell”. Koncert obejrzało 

ok. 100 osób. 

4. W dniach 10-11.11.2013 r. miały miejsce Uroczyste Obchody 95 rocznicy 

Odzyskania Niepodległości. W dniu 10.11.2013 r. w Kinoteatrze „Pasja” 

odbył się Koncert Niepodległościowy, podczas którego przedstawione 

zostały  XXV Prezentacje Polskiej Pieśni i Piosenki Historycznej 

przygotowane przez uczniów ZSO oraz program „Tu nasze miejsce tu nasz 

kraj”  w wykonaniu zespołów działających przy GOK w Lasecznie  oraz 

uczniów PSM. W dniu 11.11.2013 r. na Cmentarzu Komunalnym przy 

Grobie Nieznanego Żołnierza odbył się Apel Poległych, następnie w 

Kościele Św. Brata Alberta odprawiona została Uroczysta Msza Św. z 

udziałem chóru Camerata. W tym samy dniu, w godzinach 

popołudniowych w Kinoteatrze wystawiona została opera „Straszny 

Dwór” Stanisława Moniuszki w reżyserii Kazimierza Kowalskiego.  O 

akompaniament zadbała Orkiestra pod dyrekcją Kazimierza Wiencka. We 

wszystkich uroczystościach wzięło udział ok. 1000 osób . 

5. W dniu 14.11.2013 r. w Sali Wystaw ICK odbył się wernisaż wystawy 

malarstwa Arkadiusza „Belmondo” Rosińskiego pt. „20 obrazów”. Dzieła 
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artysty przedstawiają kopie najsłynniejszych dzieł okresu impresjonizmu 

takich malarzy jak Van Gogh, Renoir czy Monet. 

6. W dniu 15.11.2013 r. w ramach Młodzieżowej Sceny Muzycznej w 

Restauracji Yellow odbył się Koncert zespołu Nomakeup. 

7. W dniu 17.11.2013 r. w Kinoteatrze odbył się spektakl teatralny 

„Zwariowany Komisariat” w reżyserii Zbigniewa Lesienia, z udziałem 

polskich aktorów m.in. Ewy Kuklińskiej, Jacka Fedorowicza, Sylwestra 

Maciejewskiego oraz Piotra Pęgowskiego. Spektakl obejrzało ok. 240 

osób. 

W uzupełnieniu informacji Burmistrz Miasta poinformował radnych, że  26 

listopada w restauracji „Stary Tartak” odbyło się, z inicjatywy przedsiębiorców, 

spotkanie władz miasta, gminy i powiatu z przedstawicielami branży usług 

turystycznych. Wszystkie samorządy prowadzą działania promocyjne we 

własnym zakresie, ale są to działania wizerunkowe. Tymczasem istnieje 

potrzeba, by przeprowadzić zintegrowaną kampanię promocyjną całego regionu 

– obszaru jeziora Jeziorak, uwzględniając promocję konkretnych obiektów. 

Będzie to możliwe jedynie wtedy, gdy kampania przeprowadzona zostanie przez 

podmiot zewnętrzny, zarówno przy udziale środków samorządowych, jak i 

prywatnych. Zakładamy – jeśli działanie zostanie zrealizowane – stworzenie 

materiału informacyjnego o obszarze jeziora Jeziorak, z uwzględnieniem 

podmiotów prywatnych i szeroką dystrybucję i promocję takiego materiału w 

mediach ogólnopolskich. Podczas wczorajszego spotkania przedstawiono także 

założenia kampanii promocyjnej jeziora Jeziorak, zrealizowanej w oparciu o 

uzyskanie tytułu jednego z „7 nowych cudów Polski”, za którą odpowiadał Urząd 

Miasta Iławy. Kampania uzyskała nominację do konkursu na najlepszą kampanię 

promocyjną Warmii i Mazur.  

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radna Elżbieta Parsek powiedziała, że również uczestniczyła w spotkaniu w 

Starym Tartaku i jest pod wrażeniem, że pani Dorocie Stadnickiej udało się 

zgromadzić tylu przedstawicieli z branży, którzy mają problem ze ściągnięciem 

turystów niezależnie od wielkości hotelu czy restauracji. Problem jest wspólny. 
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„Padło bardzo wiele propozycji, bardzo zaangażowana była pani Stadnicka, 

Michał Młotek bardzo ją wspierał, bo widać było, że miastu tez zależy na tej 

promocji. Menager z Hotelu Tiffi powiedział, że jednym z głównych problemów w 

mieście są kąpieliska. I w ubiegłym roku mówiono, że nie może to kąpielisko 

zostać w takim stanie, bo stanowi zagrożenie. Była również mowa, że pomost jest 

bardzo ważny i plaże. Miedzy innymi padła propozycja zagospodarowania zimą 

ścieżek rowerowych, bo są one atutem miasta i zimą można je wykorzystać jako 

ścieżki do biegania. Padło wiele innych propozycji i warto było tego wysłuchać              

i wesprzeć. Argument, że w mieście jest miło i czysto nie jest wystarczają.”  

Dodała, że na spotkaniu pojawili się przedstawiciele z branży spoza Iławy i 

wszyscy są zainteresowani współpracą. Podziękowała za zorganizowanie 

spotkania i wyraziła nadzieję, że miasto będzie wspierało inicjatywę, bo jest tego 

godna.  

Radny Jerzy Ewertowski powiedział, zwracając się do radnej Prasek, że 

ostatnie zdanie jej wypowiedzi nie współbrzmi,  że miasto ma wspierać nie jakiś 

tam biznes lokalny tylko swoich mieszkańców, bo to, że miasto komuś coś 

wybuduje kosztem opłat lokalnych, podatków i ktoś miałby czerpać z tego 

korzyści  a niekoniecznie miałoby się to przełożyć w podatkach, jako dochód 

miasta. 

Radna Elżbieta Parsek powiedziała, że plaże nie są w gestii restauratorów           

i ścieżki też są inwestycja miejską. Dodała, że jest daleka temu, żeby zabrać im 

podatki,bo również je płaci i że chodzi jej o to, aby miasto współgrało                              

z przedsiębiorcami z tej branży, jest dużo kontrowersji, ale widać że jest również 

współpraca.    

Radny Eugeniusz Dembek poprosił o więcej informacji na temat adaptacji 

domu przedpogrzebowego.  

Kierownik Wydz. IŚM Anna Wanic powiedziała, że zmiany adaptacyjne 

pomieszczeń wymogła ustawa, nakładająca nowe warunki Sanepid-u m. in. 

stworzenie stanowiska do mycia mat po ekshumacyjnych.  
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Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Lech Żendarski zwrócił uwagę  w imieniu mieszkańców, którzy 

poinformowali go , że w dniu 1 listopada kursowały jak najmniejsze autobusy 

ZKM. Dodał, że tego dnia ludzie jeżdżą z kwiatami. Dlatego uważa, że powinny 

być podstawiane te większe.  

Radna Anna Zakrzewska „Zainspirowana artykułem „Sprzedaż bez 

paragonu” zamieszczonym w 47 numerze „Kuriera Iławskiego” z dnia 20 

listopada 2013 roku, proszę o publiczne wyjaśnienie podstaw prawnych, na 

podstawie których kierowcy autobusów miejskich, nie muszą mieć kas 

fiskalnych sprzedając bilety po wyższej cenie. 

Rozporządzenie Ministra Finansów z 29 listopada 2012 roku, na które w 

Kurierze powołuje się Prezes Spółki Pan Orzechowski zwalnia z używania kas 

fiskalnych w przypadku pobierania ceny urzędowej, ustalonej przez gminę. 

Ponieważ ZKM to spółka miejska, należy zatem wykazać w którym miejscu 

obowiązującej uchwały  NR XXI/224/12 z dnia 25 kwietnia 2012 roku Rady 

Miejskiej w Iławie, jest zapis o możliwości pobierania wyższych cen za bilety 

przez kierowców autobusów 

Wg pozyskanych informacji w Warszawie i Gdańsku, bilet kupiony w 

biletomacie, kiosku czy autobusie kosztuje tyle samo. Proszę o przedstawienie 

interpretacji podatkowej z Urzędu Skarbowego w tej sprawie . 

Czy były w tym roku podwyżki płac dla pracowników urzędu, czy były premie 

i czy planuje Pan podwyżki w przyszłym roku? 

W związku z tym , że Pan  Burmistrz poinformował radnych o wniosku 

właściciela działki 185/48 o zmianie planu zagospodarowania, zwróciłem się do 

Burmistrza o udostępnienie mi kserokopii tego wniosku, w celu zapoznania się z 

oczekiwaniami Spółdzielni Mieszkaniowej Praca. Nie otrzymałam takiego 

dokumentu.  W odpowiedzi Burmistrza stwierdził, że chce uporządkować 

istniejący stan czyli zalegalizować inwestycję wykonaną niezgodnie z planem 

zagospodarowania obowiązującym w trakcie realizacji. 

Uważam, że Burmistrz jako osoba, która nadzoruje przestrzeganie prawa 

miejscowego (tj. planu zagospodarowania) powinien wyciągnąć konsekwencje 

od inwestora a nie, na dodatek bez jego wniosku, dokonywać zmian w planie, 

które  zalegalizują działania niezgodne z planem. 
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Czy właściciel działki 185/48 będzie przedstawiał radnym, tak jak to inni 

czynili ( Piotr Szostak, IZNS) cel zmiany planu i opinię pana Hoffmanna? 

Jaki jest cel Pana działania, czy chce Pan żeby radni popierali nielegalne  

działania inwestorów, czy żeby się temu sprzeciwili ?” 

Dlaczego pan Burmistrz pozwala na bezkarne korzystanie Spółdzielni Praca 

z terenu, który posiadamy w wyniku zamiany ze wspólnotą „Chatka” ? 

 W piśmie IŚM .6840.3.2013 z dnia 9 września 2013 roku informuje mnie 

Pan Burmistrz, że powierzchnia gruntu miasta zajęta pod parkingiem przy ul. 

Ostródzkiej 46g wynosi 13m2. 

Dlaczego Pan Panie Burmistrzu mając świadomość, że był on wyłącznie 

przeznaczony dla klientów apteki, odstąpił od pobrania opłaty dzierżawy 

gruntu w kwocie 6,7 +VAT/ miesięcznie za 1m2 już od roku 2007? 

Dla porównania inny obywatel miasta Iławy wydzierżawiający również 13m2 

pod parking, na ulicy Wojska Polskiego /też nie urządzony przez miasto i 

znajdujący się w pasie drogowym/ płaci zgodnie z zawartą umową w/w kwotę 

dzierżawy. 

Dlaczego Pan Burmistrz nie zmienia stawki za bezumowne korzystanie  z 

gruntu zajętego pod budynek (38 m2) od 2007 roku? W zarządzeniu z roku 

2007 odnośnie stawek była kwota 2,73 złotych + VAT i do dziś jest tak 

naliczona a powinna być zmieniana co roku. Obecna zgodnie z zarządzeniem 

wynosi 7 złotych + VAT. 

 Stawka za bezumowne korzystanie z gruntu miejskiego powinna być wyższa 

niż na umowne. Czy zamierza Pan to zmienić? Dlaczego nie dba Pan o to, aby 

zgodnie z Pana zarządzeniem było egzekwowane prawo  a do budżetu miasta 

wpływały należne pieniądze? 

Proszę o podanie kto jest jednostką nadrzędną mogąca skontrolować 

zaniechanie pobierania opłat od niektórych osób. 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik w związku z tym, że pytań było 

dużo     i szczegółowe  poprosił o przekazanie ich na piśmie i w takiej formie 

zostanie udzielona odpowiedź. 

Radny Eugeniusz Dembek odniósł się do działań WZD przy budowie drogi 

Lubawskiej, gdzie  jego zdaniem próbuje się ograniczać i utrudniać  wjazdy 

miedzy innymi na ulice Usługową. Zapytał, dlaczego tam na środku wjazdu 
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postawiono słup, a był tam lewoskręt w kierunku Lubawy,  który likwiduje się a 

robi się tylko wjazd i wyjazd. Zapytał, jak można między dwoma rondami gdzie 

jest cały sznur samochodów, wpiąć się do ruchu jadąc w kierunku Lubawy. Nie 

ma takiej szansy, żeby znalazła się jakaś luka. Natomiast samochody stojące za 

takim samochodem, chcącym wpiąć się do ruchu w kierunku miasta, nie mają 

takiej możliwości. To jest interes miasta. A to, że ktoś mówi, że nie spodziewał 

się, że tam będzie taki rozwój zakładów, to nie jest na dziś polityka, trzeba 

czuwać cały czas, żeby nie godziło to w interesy miasta. Dodał, że był i widział 

pewne rzeczy, które mu się nie podobały, ale jest za mały żeby interweniować. 

TIR-Y już mają problem z manewrami – ulica nie jest zrobiona a już krawężniki 

są pourywane. Zapytał, czy miasto czuwa nad tym. 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że wnioskiem 

radnego jest to żeby czuwać  i dowodem na to jest fakt, że było ostatnio 

spotkanie ponaglające w tym temacie, ponieważ nic tam się nie działo.  

Przygotowano również pismo z uwagami, które radnemu może być udostępnione 

do wglądu.  

Radny Włodzimierz Haramciński powiedział, że póki droga jest w budowie 

to trzeba zadziałać, bo wychodzi na to że projektant przyjął złe parametry i już w 

czasie budowy zdarza się, że duże auta się nie mieszczą, to chyba wymaga to 

dokładnej weryfikacji i to co można jeszcze poprawić.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że są rady budowy na 

których te sprawy są poruszane po to, żeby nie było mankamentów, o których 

mówi radny Harmaciński . 

Zastępca Burmistrza Ryszard Ławrynowicz powiedział, że miasto nie 

dysponuje ani planem zagospodarowania, ani projektem realizacyjnym w 

związku z tym musimy artykułować swoje wnioski na posiedzeniach rady. 

„Przyjmujemy to i zgłosimy. Trudno nam osądzać jak to ma być docelowo  po 

wykonaniu całości prac, bo kwestia postawienia słupa nie świadczy o tym, że 

będzie on stał po środku jezdni, bo może być obudowane wysepką i ten prawo 

czy lewo skręty będą zrobione.  

Radny Roman Przybyła zapytał, czy oddanie w grudniu wiaduktu na 

Sobieskiego jest aktualne. 
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Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że nic nie wskazuje na 

to, aby miał być to inny termin i że otwarty będzie prawdopodobnie 22 grudnia. 

Radny Roman Przybyła powiedział, że widział że jest betonowana ta druga 

cześć i jeśli chodzi o sam czas schnięcia betonu, to ten termin nie może być 

zachowany. Dodał, że nie zna się na tym i należałoby ich zapytać, czy ten termin 

22 grudnia zostanie zachowany.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik dodał, że chciałby się 

wypowiedzieć w temacie plotki, że nie będzie budowane przejście podziemne. 

Powiedział, że jest to nieprawda, że są zapewnienia od pana Kopańskiego, że w 

momencie zakończenie budowy wiaduktu przechodzą do budowy przejścia w 

ulicy Grunwaldzkiej i Wyszyńskiego.   

Radny Roman Przybyła powiedział, że wie, że 2-3 miesiące temu Burmistrz 

wystąpił z pismem żeby do chwili oddania linii do użytku wstrzymać 

montowanie ekranów i po jej oddaniu zrobić nowe badania i wtedy zdecydować 

czy te ekrany trzeba stawiać.  Czy wpłynęła już odpowiedz na to pismo? 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik  powiedział, że nie otrzymał 

odpowiedzi na to pismo. 

Radny Roman Przybyła zapytał, dlaczego w takim razie Burmistrz  pozwala 

się tak lekceważyć, bo przecież jest jakiś obowiązujący termin na odpowiedź i 

poprosił o ponaglenie.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik  powiedział, że jeśli radny ma 

jakieś informacje, bo wie że prowadził rozmowy na ten temat z posłem i być 

może pan poseł ma  pozytywne informacje. Wracając do pisma powiedział, że 

zostanie wystosowane zapytanie. 

Radny Roman Przybyła odpowiedział, że nie ma żadnych. 

  

Ad.7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Pan Andrzej Orzechowski Prezes ZKM powiedział, że trzeba byłoby być 

samobójcą, żeby nie spełnić wymogów przepisów ustawy o VAT i stosownych do 

tego rozporządzeń.  „Tak jak Pani radna zauważyła , jest rozporządzenie i tabelka 

pod pozycją 15, jest wyraźny zapis ten który pani zacytowała. A teraz jeśli chodzi 

o 30 groszy – były podejmowane stosowne uchwały – numer XXXIII/465/2009 z 

dnia 25 lutego 2009 roku i jest to uchwała zmieniająca. 
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 Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że też ma tę uchwałę i dostała ją z 

urzędu.  

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że być może 

wygląda to tak, że w uchwale zmieniającej nie została przytoczona cała treść 

tylko to, co zostało zmienione a nie był to tekst jednolity. 

Pan Andrzej Orzechowski Prezes ZKM powiedział, że jest faktycznie tak, 

jak przewodniczący tłumaczy, a reszta pozostała bez zmian. Powiedział, że 

dodatkowa opłata jest po to, aby odwieść pasażerów od kupowania biletów                  

u kierowcy, aby te kursy w miarę sprawnie przebiegały i po to jest tyle punktów 

sprzedaży. A tak bilety byłyby kupowane u kierowcy a kierowca kilka minut by 

stał  żeby sprzedać bilety. 

Radna Anna Zakrzewska- wypowiedź poza mikrofonem   

Pan Andrzej Orzechowski Prezes ZKM powiedział, że ma dwie uchwały Nr 

XI/123/11 z sierpnia 2011 roku w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe  

środkami ZKM gdzie są wymienione opłaty dodatkowe, gdzie miedzy innymi 

wymieniona jest dodatkowa opłata, doliczona do ceny biletu kupowanego u 

kierowcy w kwocie 30 groszy. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że ma uchwałę aktualną, 

obowiązującą i nie ma żadnej wzmianki o 30 groszach. Poprosiła, aby pokazać 

gdzie to jest obowiązujące w obecnej uchwale, bo tego nie ma. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski zapytał, czy rada podejmując 

uchwałę zmieniającą ceny  pracowała nad tekstem jednolitym czy tylko w 

przypadku zmiany tych paragrafów zmienianych.   

Radna Anna Zakrzewska Jest to uchwała w sprawie zmiany uchwały, czyli 

całej uchwały. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że nie i że taka 

sama sytuacja była dziś, przy podejmowaniu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie składów osobowych komisji gdzie zmieniano poszczególne paragrafy i 

punkty. Dla jasnego obrazu powinien być opracowany tekst jednolity. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że aby ta uchwał była czytelna i jasna 

powinna być umieszczona w pełnej treści bo rozporządzenie jasno mówi, że to 

powinno być uregulowane w treści uchwały. 
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Pan Andrzej Orzechowski Prezes ZKM powiedział, że w treści ostatniej 

uchwały są tylko ceny biletów a reszta pozostaje bez zmian. 

 Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że to jest wzięte ze strony ZKM w tej 

chwili wydrukowana.  

Pan Andrzej Orzechowski Prezes ZKM powiedział, że on ma to co jest 

publikowane w dzienniku urzędowym  

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że aby mieć pełen 

obraz należało sięgnąć do pierwotnej uchwały plus do uchwały zmieniającej  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że w dalszym ciągu będzie chciała tę 

sprawę wyjaśnić. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski odpowiedział, że nie może to 

pozostać niejasne. 

Pan Andrzej Orzechowski Prezes ZKM odpowiadając na zapytanie Radnego 

Lecha Żendarskiego powiedział, że 1 listopada, aby usatysfakcjonować 

mieszkańców jeździły i autobusy małe i duże. Bo gdyby jeździły tylko duże, to 

byłyby skargi, że jeżdżą tylko wysoko wejściowe. A tego dnia z komunikacji 

korzystały w dużym stopniu osoby starsze i niepełnosprawne. Dlatego 

skierowano też autobusy nisko wejściowe. 

Radny Lech Żendarski powiedział, że prezes zawsze jest górą a komunikacja 

miejska jest dla mieszkańców a nie odwrotnie. 

Pan Andrzej Orzechowski Prezes ZKM dodał, że starają się spełniać swoją 

misję w miarę możliwości w 100% i z pokorą. 

Radna Jolanta Michalewska zapytał, czy dotarły do Burmistrza jakieś 

informacje o stanie instalacji elektrycznej w Szkole Podstawowej nr 2, ponieważ 

zaczyna się tam duży problem. 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że zostanie to 

sprawdzone ponieważ nie dotarły do niego żadne informacje. 

Radny Eugeniusz Dembek  powiedział, że dziś przed sesją był na hali – 

wykonano tam przewody wentylacyjne o zbyt małej średnicy w stosunku do tego 

obiektu, ale jest z tego wyjście, bo gdyby wentylacja pracowała 24 godziny na 

dobę to wtedy wentylacja będzie wydolna na tyle, że odprowadzi całą wilgoć                

i powietrze będzie na tyle suche, aby podczas większych imprez na bieżąco 

pomieszczenie było wentylowane.  
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Dodał, że wykonane ostatnio kominki wentylacyjne jego zdaniem są 

umiejscowione zbyt wysoko, aby spełniały swoją rolę, że powinny być 

zamontowane bliżej dachu. Wtedy byłyby w stanie  lepiej zebrać wilgotne 

powietrze, ponieważ działają one 24 godziny na dobę bez wymuszonej cyrkulacji 

a do tego potrzebny jest zaciąg powietrza od dołu. Powiedział, że w ten sposób 

sugeruje, aby coś z tym zrobić , aby wilgoć nie niszczyła stropu. 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik podziękował za przedstawienie 

sprawy a kwestia czy to pomoże, czy nie okaże się po kilku spotkaniach. Dodał, że 

przyjmuje rady radnego i uwzględni w działaniach . 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że temat był 

omawiany na ostatniej Komisji Oświaty i Dyrektor Żmudziński zapewniał, że jest 

to skuteczne i zimą będzie to widać najlepiej przy dużej różnicy temperatur.  

Radny Włodzimierz Harmaciński zwrócił uwagę na uciążliwe otoczenie 

MOPS i zapytał, czy w najbliższym czasie planuje się modernizację wejścia, aby 

obsługa osób korzystających z pomocy MOPS mogła być bezpieczniejsza                          

i sprawniejsza.   

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że są planowane 

pieniądze na ten cel i ma nadzieję, że w przyszłym roku uda się to zrobić 

 

      Ad.11.  Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że w okresie 

miedzysesyjnym nie wpłynął  żaden wniosek mieszkańca. 

 

Ad.12.  Komunikaty i oświadczenia 

Radny Lech Żendarski w imieniu organizatorów zaprosił na Galę z Okazji 

Międzynarodowego Dnia Osób Niepełnosprawnych 3 grudnia o godzinie 10.00 w 

Kinoteatrze Pasja. 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik przypomniał, że jutro w 

Gimnazjum Samorządowym nr 2 odbędzie się debata na temat bezpieczeństwa 

zorganizowana z inicjatywy Komendanta KPP Iława oraz Burmistrza Miasta. 

Poinformował, o ogłoszeniu o przyznaniu dopłat i zwolnień za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości na 

których zamieszkują mieszkańcy. Następnie odczytał uchwałę Związku Gmin i 
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poinformował, że jest ona umieszczona również na BIP a wnioski można pobrać 

w punkcie informacyjnym. 

Radna Elżbieta Lewandowska  zaprosiła na podsumowanie projektu 

finansowanego ze środków rządowych w ramach programu aktywności na rzecz 

osób starszych.  

W związku z nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym, zwróciła się 

również z inicjatywą   utworzenie Gminnej Rady Seniorów, która miałaby 

charakter inicjatywny,  konsultacyjny i doradczy.  Poprosiła o przemyślenie 

tematu.  

Radny Eugeniusz Dembek złożył życzenia wszystkim Kolejarzom, jak to 

zawsze czyni co roku. 

„Nie mogę tak spokojnie, obojętnie przejść.  Ale to co dziś pokazaliśmy, 

dobierając członka do Komisji Rewizyjnej przerosło moje najśmielsze 

oczekiwania. Ludzie, radni którzy tu siedzą od kilku kadencji , miedzy innymi Pan 

Przewodniczący, który doskonale znał moją pracę , moją dociekliwość nie potrafi 

tego docenić. Jeśli wybiera się kontrole  do kontrolowania samego siebie , to cóż 

to za kontrola. Będąc radnym przez dwie kadencje, miałem piekielny niedosyt, że 

kontrola ta nie jest kontrolą. Po prostu jest to uważanie za kontrolowanie czegoś  

i podpisanie na końcu protokołu, że podczas przeprowadzonej kontroli 

nieprawidłowości  nie stwierdzono. Zawsze byłem dociekliwy, potrafiłem 

wyciągać po jednej, po dwie faktury ze specyfikacji i dogłębnie sprawdzać 

miedzy innymi w bibliotece. Pani się dwoiła i troiła, ale wyszła 

usatysfakcjonowana,  że ta komisja doceniła jej pracę i każdy jeden podmiot nam 

podległy. Zastanawiam się i się dziwię, panu Burmistrzowi miedzy innymi też, bo 

ma w tym jakieś zdanie , że nie chciałby żeby Komisja Rewizyjna była tym ciałem, 

które może pomóc Burmistrzowi w wielu kwestiach, których nie musi Burmistrz 

sam sprawdzać, ale komisja jest od tego, żeby pomagała Burmistrzowi. I tu na 

dzień dzisiejszy powiem jedno, miałem taka okazję bycia, ale oświadczam, że 

poważnie się zastanowię nad kandydowaniem na burmistrza i jeżeli taki osiągnę 

z wolą społeczeństwa, to sam poproszę radę, żeby ona się składała tylko                         

i wyłącznie z opozycji, z ludzi mi nieprzychylnych, oni mi pomogą. To jest tyle i aż 

tyle , dziękuję” 
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Przewodniczący Rady Roman Groszkowski odczytał zaproszenie  Radio 

Zet Gold na imprezę pt „Świąteczny pierniczek” 

Pismo stanowi załącznik do protokołu 

 

 Następnie poinformował o kolejnym posiedzeniu komisji ws. Budżetu na 

przyszły rok które odbędzie się 4 grudnia o godzinie 13.00 oraz o posiedzeniach 

poszczególnych komisji w terminach od 11-16 grudnia i kolejnej sesji 18 grudnia. 

Poprosił komisje o przygotowanie sprawozdań i planów pracy na kolejny rok. 

 

Ad .10.  Zamknięcie obrad XLIV Sesji  

 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski  wobec zrealizowania porządku 

obrad o godzinie 1530 zamknął sesję . 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

Protokołowała                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

          Danuta Drozdowska                                                    Roman Groszkowski  


